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REVISTA PRESEI 

 

 

 Ministerul Educației: Au fost deblocate plățile salariilor la 30 de unități de 

învățământ / Corpul de control verifică respectarea procedurilor de angajare 

la nivelul Inspectoratului Școlar Bucureşti 

Ministerul Educației a anunțat joi că au fost deblocate plățile salariilor pentru 

angajații celor 30 de unități de învățământ special și de masă din Municipiul 

București, problemă creată de Inspectoratul Școlar al Municipiului București, unde 

miercuri a fost trimis Corpul de control. 

 

„Ministerul Educației a intervenit în vederea soluționării problemei create de către 

Inspectoratul Școlar al Municipiului București. Disfuncționalitatea a fost cauzată 

de necorelare a evidențelor ISMB cu numărul maxim de posturi existent în 

unitățile de învățământ. Acțiunea Ministerului Educației a condus la deblocarea 

plății salariilor pentru angajații celor 30 de unități de învățământ special și de masă 

din Municipiul București”, se arată într-un comunicat de presă transmis 

HotNews.ro. 

 

„Astăzi, 18 februarie 2021, au fost efectuate plățile pentru salariile aferente. 

Precizăm că Ministerul Educației a asigurat constant și în timp utilfondurile 

necesare plăților salariale ale tuturor angajaților din învățământ, corespunzător 

numărului de posturi alocat fiecărui județ, respectiv Municipiului București. În 

urma solicitării ministrului Educației, Corpul de Control verifică respectarea 

procedurilor de angajare la nivelul Inspectoratului Şcolar al Municipiului 

Bucureşti, raportat la legislaţia şi reglementările în vigoare. Rezultatele vor fi 

comunicate de îndată ce acțiunea Corpului de control va fi finalizată”, mai 

precizează comunicatul. 

Corpul de Control al Ministerului Educaţiei a fost trimis la Inspectoratul Şcolar al 

Municipiului Bucureşti, a anunțat miercuri, ministrul Educaţiei, Sorin Cîmpeanu. 

Ministrul a precizat pentru HotNews.ro că se „verifică respectarea procedurilor de 

angajare, raportat la legislaţie şi reglementări”. 
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Decizia trimiterii corpului de control vine după ce Federaţia Sindicatelor din 

Educaţie "Spiru Haret" a atras luni atenţia că angajaţi din 16 unităţi de învăţământ 

de masă şi din unităţi de învăţământ special din municipiul Bucureşti nu şi-au 

primit salariile. 

Potrivit lui Cîmpeanu, o parte dintre angajați nu și-au luat salariile pentru ca au fost 

făcute angajări peste numărul de posturi aprobat. „Sunt de acord ca angajații nu au 

nicio vină. Astăzi voi găsi o soluție pentru deblocarea problemei și plata salariilor, 

dar cei care au făcut angajări peste limita aprobată a numărului de posturi trebuie 

sa răspundă pentru asta”, a declarat ministrul pentru HotNews.ro. 

"Angajaţii nu au nicio vină privind neîncadrarea unităţilor de învăţământ în 

numărul de posturi. Aceştia trebuie să-şi primească salariile la timp şi nediminuate 

pentru munca depusă”, declara atunci Marius Nistor, preşedinte FSE "Spiru Haret", 

citat în comunicatul de presă. 

„A devenit deja o practică: în fiecare lună se pune presiune pe unităţile de 

învăţământ să facă disponibilizări pentru a se încadra în buget. Cerem 

Inspectoratului Şcolar al Municipiului Bucureşti şi Ministerului Educaţiei să ia 

toate măsurile care se impun pentru intrarea în legalitate şi acordarea la timp a 

salariilor. Neplata la timp a salariilor atrage răspunderea disciplinară a persoanelor 

care se fac vinovate şi poate genera obligarea angajatorului la plata de daune-

interese”, mai spunea Nistor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 CSAT se reuneşte în şedinţă; pe ordinea de zi - propunerile de buget pe 2021 

pentru instituţiile din domeniul securităţii naţionale 

Consiliul Suprem de Apărare a Ţării se reuneşte vineri, la Palatul Cotroceni, sub 

conducerea preşedintelui Klaus Iohannis. 

 

Pe ordinea de zi a reuniunii se află propunerile de buget pe anul 2021 pentru 

instituţiile cu atribuţii în domeniul securităţii naţionale. 
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Şedinţa este programată pentru ora 13,00. 

 

Vineri după amiază, Guvernul ar urma să se reunească în şedinţă pentru a aproba 

proiectele legilor bugetului de stat şi bugetului asigurărilor sociale de stat pe acest 

an. 

 

Premierul Florin Cîţu a declarat, joi, că ţinta de deficit bugetar rămâne la 7,16%, 

precizând că, faţă de varianta publicată a proiectului, s-ar putea să fie unele 

modificări în ceea ce priveşte alocările, fiind prevăzute mai multe credite de 

angajament.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 OUG privind măsurile de reducere a cheltuielilor, în Monitorul oficial. 

Pensiile nu vor crește în 2021, vouchere de vacanță nu se vor emite pentru 

bugetari, dispare sporul de 30% pentru personalul instituţiilor prefectului 

Ordonanța de Urgență cu măsuri de reducere a cheltuielilor adoptată joi de Guvern 

a fost publicată în Monitorul oficial. Măsurile sunt cele anunțate anterior, printre 

care menționăm că pensiile nu vor crește în 2021, vouchere de vacanță nu se vor 

emite pentru bugetari în acest an, dispare sporul de 30% la salariul de bază pentru 

personalul instituţiilor prefectului și altele. Toate măsurile din Ordonanță, conform 

preambulului, economisesc 1% din PIB. 

 

Revenind la pensii, practic punctul de pensie va rămâne la 1.442 lei, așa cum s-a 

majorat anul trecut, în septembrie. În ceea ce privește anul viitor, se are în vedere 

creșterea cu rata medie anuală a inflației, la care se adaugă cel mult 50% (vom afla 

la momentul respectiv procentul exact) din creșterea reală a câștigului salarial 

mediu brut realizat. Față de varianta inițială, textul OUG precizează că e vorba de 

câștigul salarial cunoscut în anul curent pentru anul calendaristic anterior. 

Majorarea și data de acordare se vor stabili anual prin legea bugetului asigurărilor 

sociale de stat. 
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Alte măsuri: 

 Nu se vor acorda vouchere de vacanță pentru bugetari în acest an. 

 Dispare sporul de 30% la salariul de bază pentru personalul instituţiilor 

prefectului implicat în activităţi de prevenire şi combatere a efectelor 

pandemiei de COVID-19, cu excepţia prefectului şi subprefectului 

 Studenții de până la 26 de ani vor avea un tarif redus cu 50% pe mijloacele 

de transport local în comun, cu metroul, precum și pentru transportul intern 

auto, transport intern feroviar la toate categoriile de trenuri, clasa a II-a şi 

transport intern naval. Practic se abrogă prevederile prin care studenții să 

beneficieze, în tot cursul anului calendaristic, de gratuitate la transport intern 

feroviar la toate categoriile de trenuri, clasa a II-a. 

 S-a autorizat ca universitățile, pentru creditele bugetare din sold la finanțarea 

de bază, pentru sumele rămase neconsumate și reportate din anii precedenți 

la obiectivele de investiții noi, precum și pentru sumele rămase necheltuite 

din investiții finalizate, să le redistribuie pentru obiective de investiții noi, 

obiective de investiții în continuare, precum și pentru alte cheltuieli de 

natura investițiilor. Sumele rămase în sold pentru facilități de transport 

studenți pot fi utilizate în anii următori și pentru acordarea de burse pentru 

aceștia. 

 Se prorogă până la 1 aprilie 2022 aplicarea unei legi prin care personalul 

feroviar, atât din cadrul instituțiilor publice cât și din cadrul operatorilor 

economici cu capital majoritar de stat, puteau primi drepturi de natură 

salarială și de asistență socială. 

 Unitățile sanitare din cadrul ministerelor și instituțiilor cu rețele sanitare 

proprii din sistemul național de apărare, ordine publică și securitate națională 

vor putea organiza centre de vaccinare împotriva COVID-19 care 

funcționează în interiorul acestora sau în unități militare, în condițiile 

prevăzute în Strategia de vaccinare împotriva COVID-19 în România, 

aprobată prin Hotărârea Guvernului nr. 1031/2020, cu modificările și 

completările ulterioare.  
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Finanţarea centrelor organizate suplimentar peste numărul aprobat prin 

Strategia de vaccinare împotriva COVID – 19 în România, se asigură de la 

bugetul de stat prin bugetele ministerelor și instituțiilor cu rețele sanitare 

proprii din sistemul național de apărare, ordine publică și securitate 

națională. 

 Pentru personalul ministerelor şi instituţiilor din sistemul naţional de 

apărare, ordine publică şi securitate naţională trimis în misiune permanentă 

în străinătate, cheltuielile privind testarea şi, după caz, vaccinarea acestuia 

pe teritoriul statului unde execută misiunea se vor suporta din bugetele 

instituţiilor trimiţătoare. 

 S-a făcut o clarificare privind numărul de zile de concediu la care personalul 

de conducere din unitățile de învățământ preuniversitar și din unitățile 

conexe are dreptul, prin corelarea cu prevederile ce reglementează numărul 

de zile de concediu acordat personalului de îndrumare, conducere și control 

din inspectoratele școlare. Practic, noul articol sună așa: "Personalul de 

conducere, de îndrumare și control din inspectoratele școlare, precum și 

personalul de conducere din unitățile de învățământ preuniversitar și din 

unitățile conexe, beneficiază de concediu de odihnă conform Codului 

Muncii". 

 

Conform Ministerului Finanțelor: 

Modificările în ceea ce privește pensiile determină o reducere a necesarului de 

finanțare în anul 2021 de 8,922 miliarde lei, respectiv 0,8% din PIB. 

 

Neacordarea voucherelor de vacanță în anul 2021 determină o reducere a 

deficitului bugetar cu 1,653 miliarde lei, respectiv 0,15% din PIB. 

 

Eliminarea sporului de 30% pentru personalul instituţiilor prefectului determină o 

reducere a necesarului de finanțare în anul 2021 de 23,8 milioane lei. 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 Florin Cîțu: Voi propune luni în coaliție ca funcțiile de conducere din 

administrația publică să fie pe mandat, cel mult 6 ani 

Florin Cîțu a anunțat că va propune luni în cadrul Coaliției de guvernare ca în 

administrația publică locală și centrală funcțiile de director general, secretar 

general, secretar general adjunct să fie pe mandat de maxim șase ani, la fiecare trei 

ani cu reînnoirea mandatului. 

”Voi propune luni în coaliție ca în administrația publică locală și centrală, anumite 

funcții de conducere – director general, secretar general, secretar general adjunct - 

să fie pe mandat. Mandat de maximum 6 ani, la 3 ani cu reînnoire a mandatului, cu 

evaluare, cum se întâmpla toate țările țările dezvoltate în administrația publică. De 

exemplu, dacă ești secretar general înt-un minister, legat de ministru mandatul, 

când vine un nou ministru, să fii reconfirmat. Trebuie să începem să avem o 

aministrație publică responsabilă”, a declart premierul la Digi 24. 

„Mai mult, aș dori să facem și o rotație după două mandate, trebuie să te muți în alt 

departament. Lucrurile trebuie să se miște în această direcție, trebuie să avem un 

aparat de funcționari publici performanți, evaluați transparent și remunerați în 

funcție de performanță. Este sistemul pe care vrem să-l implementăm și luni voi 

face o propunere în coaliție colegilor mei”, a spus Cîțu. 

 (Sursa: Digi 24) 

 

 Președintele Iohannis a semnat decretul prin care Parchetul European 

condus de Codruța Kovesi devine operațional pe teritoriul României. 

Comunicatul Administrației Prezidențiale: 

Președintele României, domnul Klaus Iohannis, a semnat joi, 18 februarie a.c., 

decretul pentru promulgarea Legii privind stabilirea unor măsuri pentru punerea în 

aplicare a Regulamentului (UE) 2017/1939 al Consiliului din 12 octombrie 2017 

de punere în aplicare a unei forme de cooperare consolidată în ceea ce privește 

instituirea Parchetului European (EPPO) (PL-x 671/02.11.2020). 

https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/politica/florin-citu-voi-propune-luni-in-coalitie-ca-functiile-de-conducere-din-administratia-publica-sa-fie-pe-mandat-cel-mult-6-ani-1454441
https://www.agerpres.ro/politica/2021/02/18/video-citu-guvernul-lucreaza-la-un-proiect-privind-limitarea-numarului-de-membri-in-consiliile-de-administratie--664136
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Pe 16 octombrie 2019, Parlamentul European și Consiliul Uniunii Europene, după 

un lung conflict cu autoritățile române care au încercat să blocheze alegerea, au 

numit-o pe Laura Codruța Kövesi în funcția de prim-procuror european.  

Pe 23 octombrie 2019 decizia de numire a Laurei Codruța Kovesi în funcția de 

procuror-șef european a fost semnată oficial. Pe 28 septembrie 2020 Parchetul 

European și-a început activitatea, Laura Codruța Kovesi și cei 22 de procurori 

europeni depunând atunci jurământul. Aceștia s-au angajat “să nu solicite și să nu 

accepte instrucțiuni de la nicio persoană sau entitate exterioară parchetului 

european”. 

„Misiunea lor este clară: combaterea criminalității financiare și protejarea 

banilor contribuabililor din UE. Infractorii nu cunosc frontiere. Este timpul ca nici 

procurorii să nu facă acest lucru. Parchetul European va schimba jocul în 

combaterea infracțiunilor financiare transfrontaliere ”, a declarat Věra Jourová, 

vicepreședinte pentru transparență și valori. 

Noul Parchet European (EPPO) este primul parchet supranațional, care va 

investiga și urmări penal fraudele și alte infracțiuni care afectează interesele 

financiare ale UE (așa-numitele infracțiuni „PIF”). 

(Sursa: biziday.ro) 

 

 Proiectul privind desfiinţarea Secţiei pentru investigarea infracţiunilor din 

Justiţie, adoptat de Guvern 

Guvernul a adoptat, joi, proiectul de lege privind desfiinţarea Secţiei pentru 

investigarea infracţiunilor din Justiţie, a anunţat premierul Florin Cîţu. 

"Este o promisiune a coaliţiei de guvernare, dar, în acelaşi timp, şi o recomandare 

pentru respectarea MCV. (...) CSM a dat aviz negativ atunci când a fost înfiinţată 

această secţie, CSM a dat aviz negativ şi acum, dar nu pentru că nu doreşte 

desfiinţarea secţiei, ci pentru alte considerente", a afirmat Cîţu, după şedinţa de 

Guvern. 
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Ministrul Justiţiei, Stelian Ion, a afirmat, în urmă cu o săptămână, în cadrul şedinţei 

Consiliului Superior al Magistraturii (CSM), că Secţia pentru investigarea 

infracţiunilor din justiţie (SIIJ) a fost "croită greşit de la bun început”. 

În aceeași ședință, fosta preşedintă a CSM Lia Savonea a catalogat proiectul de 

lege privind desfiinţarea SIIJ drept "inacceptabil". 

Judecătoarele Lia Savonea și Gabriela Baltag l-au acuzat pe ministrul Justiției, 

Stelian Ion, care a trimis proiectul, că vrea să subordoneze politic justiția. 

În schimb reprezentanţi ai unor asociaţii ale procurorilor au spus că activitatea 

Secţiei speciale este una 'ruşinoasă', cu o rată de achitare a dosarelor trimise în 

instanţe de 66%. 

Consiliul Superior al Magistraturii a dat aviz negativ pentru desfiinţarea Secţiei de 

Investigare a Infracţiunilor din Justiţie. Avizul este unul consultativ. 

Secția pentru Investigarea Infracțiunilor din Justiție (SIIJ) este o structură operativă 

în cadrul Parchetului de pe lângă Înalta Curte de Casație și Justiție, a cărei 

activitate a devenit operațională din 23 octombrie 2018. SIIJ are competența 

exclusivă de a efectua urmărirea penală pentru infracțiunile săvârșite de judecători 

și procurori, inclusiv judecătorii și procurorii militari și cei care au calitatea de 

membri ai Consiliului Superior al Magistraturii. De asemenea, Secția pentru 

investigarea infracțiunilor din justiție își păstrează competența de urmărire penală 

și în situația în care, alături de persoanele menționate anterior sunt cercetate și alte 

persoane. 

(Sursa: stiri.tvr.ro) 

 

 Ministrul Sănătăţii - videoconferinţă cu managerii de spitale pentru 

reorganizarea circuitelor COVID şi non-COVID 

Ministrul Sănătăţii, Vlad Voiculescu, a avut joi o videoconferinţă cu managerii de 

spitale pe tema reorganizării circuitelor COVID şi non-COVID în unităţile 

sanitare. 

 

 

http://stiri.tvr.ro/consiliul-superior-al-magistraturii--aviz-negativ-pentru-desfiintarea-sectiei-de-investigare-a-infractiunilor-din-justitie_879212.html#view
http://stiri.tvr.ro/consiliul-superior-al-magistraturii--aviz-negativ-pentru-desfiintarea-sectiei-de-investigare-a-infractiunilor-din-justitie_879212.html#view
http://stiri.tvr.ro/consiliul-superior-al-magistraturii--aviz-negativ-pentru-desfiintarea-sectiei-de-investigare-a-infractiunilor-din-justitie_879212.html#view
http://stiri.tvr.ro/consiliul-superior-al-magistraturii--aviz-negativ-pentru-desfiintarea-sectiei-de-investigare-a-infractiunilor-din-justitie_879212.html#view


CNSLR Fratia |  Revista Presei 19 februarie 2021 9 

 

Potrivit unui comunicat al ministerului, transmis AGERPRES, Voiculescu a 

subliniat necesitatea ca fiecare spital, alături de Direcţiile de sănătate publică 

judeţene şi a municipiului Bucureşti, să evalueze infrastructura şi capacităţile de a 

organiza activitatea medicală pe fluxuri separate pentru pacienţi, astfel încât 

cazurile de COVID-19 să beneficieze de o abordare multidisciplinară, iar pentru 

cazurile non-COVID să crească accesibilitatea şi calitatea serviciilor medicale de 

care au nevoie. 

 

"Vrem să creştem calitatea serviciilor medicale atât pentru pacienţii COVD-19, cât 

şi pentru cei care se adresează spitalelor cu alte afecţiuni. Tot mai multe unităţi 

sanitare destinate COVID-19 au solicitat redeschiderea pentru tratarea altor cazuri 

în această fază epidemiologică. Am cerut Direcţiilor de sănătate publică să 

realizeze la nivel local o analiză a cazurilor internate şi a modului în care sunt 

separate complet circuitele funcţionale pentru pacienţii infectaţi de cei neinfectaţi. 

Aştept o propunere de planificare a capacităţilor la nivelul spitalelor pentru a putea 

reconsidera unităţile medicale privind încadrarea COVID-19", a declarat ministrul 

Sănătăţii, citat în comunicat. 

 

Ministerul Sănătăţii informează că derulează în prezent un proces de centralizare şi 

analiză a datelor privind capacitatea spitalelor COVID, pe de o parte, de a organiza 

şi circuite separate pentru pacienţii non-COVID şi, pe de altă parte, de a creşte 

capacitatea de gestionare medicală a cazurilor complexe pentru pacienţii COVID-

19. 

 

Conform comunicatului, în cadrul videoconferinţei s-a discutat şi despre 

memorandumul propus de Ministerul Investiţiilor şi Proiectelor Europene, 

împreună cu Ministerul Sănătăţii, care urgentează alocarea a 50 de milioane de 

euro fonduri europene prin Programul Operaţional Infrastructură Mare (POIM), 

pentru creşterea siguranţei pacienţilor în spitale şi pentru care urmează să fie 

finalizat Ghidul pentru apelul de finanţare, după care vor putea fi lansate 

finanţările. 
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La videoconferinţă au participat şi secretarii de stat Andreea Moldovan şi Ioana 

Mihăilă.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Claudiu Năsui și-a delegat cele mai importante atribuții către trei secretare 

de stat / Nu și-a păstrat nici companiile de stat - Documente 

Ministrul Economiei, Claudiu Năsui, a semnat joi mai multe ordine prin care și-a 

delegat atribuțiile către secretarele de stat Simona Carmen Fătu, Valentina Saygo și 

Daniela Nicolescu, începând cu 18 februarie, potrivit unor documente obținute de 

HotNews.ro. Practic, acestea ar urma să avizeze, aprobe și semneze, în numele 

ministrului, actele administrative care vizează domeniile pe care le-a primit fiecare. 

Simona Carmen Fătu va fi cea care se va ocupa de companiile din subordinea 

ministrului. Nu este clar ce atribuții îi rămân ministrului. 

 

În acest sens, HotNews.ro așteaptă un răspuns din partea ministerului, care va fi 

publicat imediat după ce va fi primit. 

 

Un ministru care și-a mai delegat astfel atribuțiile a fost Florin Iordache, fostul 

ministru al justiției, care în februarie 2017 și-a delegat atribuțiile secretarului de 

stat Constantin Sima. 

 

Unul dintre ordinele semnate de Năsui prevede delegarea către Simona Carmen 

Fătu a semnării actelor administrative de mandatare a reprezentanților statului în 

AGA, promovate de către Direcția Generală Administrația Participațiilor Statului, 

precum și a corespondenței cu operatorii economici emisă de această structură în 

legătură cu exercitarea calității de acționar al statului. 

 

Printr-un alt ordin, i-a delegat avizarea, aprobarea și semnarea actelor 

administrative care țin de Direcția Generală Investiții Străine și Direcția Resurse 

Minerale Neenergetice. 
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Simona Fătu a deținut mai multe funcții în consilii de administrație sau de 

supraveghere în companii în care statul deține acțiuni. Ultima funcție a fost cea de 

membru în Consiliul de Supraveghere al Complexului Energetic Oltenia. În 

perioada 2013-2017 a fost membru în Consiliul de Administrație al Societății de 

Distribuție a Energiei Electrice Transilvania Sud. De asemenea, a deținut mulți ani 

funcția de membru în Consiliul de Administrație la Societatea Națională a Sării. În 

perioada 2016-2017, a fost președintele Consiliului de Administrație. În perioada 

2006-2011 a fost membru în directoratul Volksbank Romania. 

Prin alte două ordine a delgat atribuții către Valentina Saygo. Aceasta ar urma să 

semneze documentele care țin de Direcția Generală Afaceri Europene, potrivit 

unuia dintre ordine, respectiv Direcția Generală IMM și Mediul de Afaceri, 

Direcția Generală Afaceri Europene și Direcția Generală Comerț Exterior, potrivit 

celuilalt ordin. 

 

Valentina Saygo este managing partner al companiei Ask for Accounting. Este 

expert contabil membru CECCAR, specializata pe legislatia si contabilitatea 

intreprinderilor mici si mijloci. 

 

Pe contul său de LinkedIn se descrie ca fiind "un contabil atipic, care refuza sa 

lucreze pentru ANAF si prefera sa ajute antreprenorul roman să înteleagă 

informatia contabila si sa se foloseasca de ea in afacerea pe care o conduce". 

“Contabilul este un partener, un confident, iar rolul lui nu este acela de a depune 

declaratii la Fisc. Provenim dintr-un mediu economic fara traditie si fara 

experienta, tocmai de aceea am ales sa imi dedic timpul educatiei tinerilor 

antreprenori, ajutandu-i sa razbata in hatisul legislativ, astfel incat pe termen lung 

sa reuseasca sa conduca business-uri de succes", scrie Valentina Saygo. 

 

Un alt ordin prevede delegarea de atribuții către Daniela Nicolescu. Aceasta ar 

urma să se ocupe de avizarea, aprobarea și semnarea documentelor care țin de 

Direcția Generală Turism, Serviciul Relații Internaționale și Afaceri Europene in 

Domeniul Turismului și Organismul Intermediar pentru Turism. 
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Daniela Nicolescu este secretar de stat încă din perioada Guvernului Orban. 

Aceasta este Daniela Nicolescu, prim-vicepreședinte PNL Sector 6. Fiul acesteia, 

Radu Nicolescu, a fost numit și el, la scurt timp după instalarea Guvernului Orban, 

în funcția de consilier de stat în cadrul cancelariei prim-ministrului. 

 

Cei doi au înființat în 2008 o firmă IT, Etis Design, care a fost unul dintre 

sponsorii campaniei pe facebook a PNL în campania prezidențială, dar și ai paginii 

de facebook a șefului cancelariei de la Palatul Victoria, Ionel Dancă, scrie Europa 

Liberă. 

 

Etis Design a cheltuit cel puțin 25.000 de lei în ultimele luni, în postări ale 

filialelor PNL din București, Vrancea, Bacău, Neamț, Botoșani, Prahova, Vaslui 

sau Buzău. Firma apare și ca sponsor al paginii lui Ionel Dancă, șeful direct al lui 

Radu Nicolescu în acest moment. 

 

Potrivit unei declarații de interese din iunie 2019, Radu Nicolescu a fost/este 

președinte Sector 6 al Coaliției Naționale pentru Modernizarea României, înființată 

de Alexandru Cumpănașu. Este și vicepreședinte PNL Sector 6. Declarația de 

avere din iunie 2019 arată că a lucrat la Camera Deputaților, la Senat, dar și la 

Ministerul Comunicațiilor. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 România şomerilor cu diplomă. Ce cred tinerii după absolvirea şcolii şi ce 

salarii îşi doresc 

În plină pandemie, tinerilor le este tot mai greu să îşi găsească un loc de muncă. 

Opt din zece tineri spun că absolvirea şcolii nu e de ajuns ca să îşi găsească un loc 

de muncă. Spre deosebire de anii trecuţi, a scăzut interesul pentru jurnalism şi 

imobiliare. 

Transformările semnificative prin care trece economia, scăderea cererii în piaţa HR 

şi lipsa unei perspective afectează puternic generaţia abia ieşită de pe băncile 

şcolii. Potrivit unui barometru realizat de Frames, 8 din 10 tineri spun că absolvirea 

şcolii nu este de ajuns ca să îşi găsească un loc de muncă. 
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Şcoala românească scoate şomeri cu diploma, pe bandă rulantă. O realitate crudă, 

care afectează sute de mii de tineri. 

Dacă înainte de criza COVID, mulţi dintre ei, după ce terminau şcoala, îşi găseau 

rapid un prim loc de muncă în special în HORECA, servicii, construcţii, retail, 

participau la stagii de pregătire în companii sau porneau pe calea 

antreprenoriatului, în prezent oportunităţile în marea lor majoritate au dispărut, iar 

opţiunile de angajare le poţi număra pe degete. 

78,9% dintre respondenţi sunt în căutarea unui loc de muncă sigur, cu contract de 

muncă pe durată nedeterminată şi numai 16% mai sunt dispuşi să lucreze pe forme 

de colaborare, care să le permită opţiuni multiple. 

Mai mult, 52,6% dintre ei îşi doresc un job de birou, la care să meargă în fiecare zi, 

în timp ce numai 14,5% şi-ar dori un loc în care să aibă muncă de teren. 

Ca să îşi găsească un loc de muncă, şcoala nu mai e de ajuns, este concluzia a 

80,3% dintre cei chestionaţi. 77,6% consideră că, pentru a reuşi să îşi găsească un 

job mai bun, au nevoie de un training, de un curs de specializare. 

46,1% consideră că cea mai bună formă de pregătire este una mixtă ( 

online/offline), 39,5% ar participa la un training în mediul virtual şi numai 14,5% 

ar urma un curs de pregătire clasic, într-o sală de curs. 

Întrebaţi în ce domeniu şi-ar dori să lucreze, mulţi dintre tineri au menţionat, 

printre altele, domeniile marketing (8,9%), evenimente (8,3%), vânzări (6,5%), 

turism (6,5%), IT (6%), administraţie (6%), cultural (6%). 

,,Interesant este că, spre deosebire de anii trecuţi, a scăzut interesul pentru 

jurnalism (1,2%) şi imobiliare (2,4%), două dintre domeniile preferate de tineri în 

perioada anterioară crizei. În schimb, a crescut semnificativ dorinţa de a lucra în 

antreprenoriat (13,7%), un semn că, la nivel declarativ, mulţi tineri au idei şi vor să 

dezvolte afaceri, şi în zona de social media – influencer/ blogger/vlogger (7,7%), 

un fenomen care atrage tot mai mulţi tineri din România’’, afirmă Adrian 

Negrescu, managerul Frames. 

Barometrul mai arată un lucru interesant. Faptul că tinerii sunt conştienţi de ce au 

nevoie pentru a lucra în domeniile respective. 
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Cei mai mulţi dintre ei (42,3%) afirmă că, pentru a-şi schimba jobul, trebuie să 

aibă în primul rând cunoştinţele necesare şi să urmeze cursuri de specialitate. 

Întrebaţi ce le lipseşte să lucreze acolo unde îşi doresc, dincolo de cunoştinţele 

necesare, 16,5% au menţionat problemele financiare, 6,2% voinţa, 1% situaţia 

familială în timp ce 34% au bifat răspunsul ,,alt motiv’’. 

Tinerii se dovedesc a fi realişti în privinţa salariului pe care pot să îl primească, 

având în vedere nivelul de pregătire. 

Cei mai mulţi dintre respondenţi (39,5%) se aşteaptă la un salariu între 2500 şi 

3500 lei. 27,6% şi-ar dori un salariu între 3500-4500 lei şi numai 15,8% se aşteaptă 

la un salariu peste acest nivel. 

17,1% dintre respondenţi s-au declarat dispuşi să lucreze pe un nivel salarial 

minim, între 1500 şi 2500 lei. 

Barometrul ,,Tinerii si locurile de muncă. Ce îşi doresc, unde vor să lucreze” a fost 

realizat în perioada 25 ianuarie – 1 februarie. Eşantionul a numărat peste 250 de 

tineri cu vârste cuprinse între 18 şi 26 de ani. 

(Sursa: businessmagazin.ro) 

 

 ULTIMA ORĂ CONFIRMARE România amână (din nou) calendarul de 

adoptare a monedei euro. Noua țintă avută în vedere 

 

România ar putea adopta moneda euro abia în 2027 sau 2028, a anunțat premierul 

Florin Cîțu, în această seară.  

Profit.ro a relatat anterior că România amână din nou adoptarea euro, cu 

argumentul că va trebui, mai întâi, să își restabilească echilibrul macro-economic, 

inclusiv prin combaterea efectelor negative generate de pandemia Covid-19 și prin 

implementarea Planului Național de Redresare și Reziliență, iar abia apoi va stabili 

un (nou) calendar privind aderarea la zona euro. Acum premierul Cîțu arată că, 

într-adevăr, procesul de aderare a fost întârziat de criza din 2020, iar, după 

recuperarea economică, România ar putea adopta moneda euro în 2027 sau 2028. 

Ultima țintă era 2024. 
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De ce este important: În primăvara anului 2016, după cum Profit.ro a anunțat în 

premieră, România a renunțat în mod oficial la anul 2019 ca termen pentru 

adoptarea monedei euro. După câțiva ani de pauză, în 2019, Guvernul a decis să 

transmită oficial Comisiei Europene o nouă țintă de adoptare a monedei euro, 

respectiv a menționat angajamentul de a adopta moneda euro în 2024.  

Profit.ro a prezentat în premieră cel mai recent Plan de adoptare a euro.  

De asemenea important: România nu îndeplinește niciunul dintre criteriile 

nominale necesare trecerii la moneda euro, au indicat ultimele date. În plus, o serie 

de alți factori, printre care dezechilibrele macroeconomice și lipsa de 

predictibilitate a cadrului legislativ, fac ca România să nu fie pregătită pentru zona 

euro 

 Premierul Cîțu a declarat, joi seară, că parcursul pentru adoptarea euro a fost puțin 

întârziat de criza din 2020, dar România va recupera această întârziere în perioada 

2021-2024, iar aderarea la zona euro va fi după 2024.  

”E greu să discuți despre aderarea la zona euro în plină criză economică, când 

trebuie să faci reforme clare, dar est un obiectiv pe care ni-l menținem. (..) Acum, 

cum văd lucrurile: am putea să intrăm în antecamera zonei euro în jur de 2024-

2025 și să putem să adoptăm moneda europeană în 2027 sau 2028”, a declarat 

Cîțu, la Digi24, întrebat când ar putea românii primi salariile în euro.  

Un document oficial, redactat recent de Ministerul Finanțelor Publice, confirmă că 

în prezent România nu îndeplinește criteriile de adoptare a monedei europene.  

”Astfel, nu sunt îndeplinite criteriile de convergență nominală referitoare la 

soliditatea finanțelor publice (deficitul bugetar depășește pragul de 3% din PIB, iar 

România se află în procedură de deficit excesiv), stabilitatea pețurilor (rata inflației 

depășește media primelor trei state cu cele mai bune performan!e în acest sens) și 

convergența ratei dobânzii pe termen lung (aceasta fiind superioară nivelului de 

referință)”, relevă documentul citat.  

În plus, deși cursul de schimb nu a înregistrat oscilații majore, România nu 

participă la Mecanismul Ratelor de Schimb II (ERM II), unde trebuie să se mențină 

pentru cel puțin doi ani anterior intrării în zona euro.  
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De asemenea, conform documentului, ”legislația României nu este compatibilă în 

întregime cu Tratatul privind funcționarea Uniunii Europene”.  

Mai mult, ministerul arată că ”România se confruntă cu o serie de dezechilibre 

macroeconomice, unele dintre acestea accentuându-se în contextul pandemiei”.  

Prin urmare, autoritățile arată că se vor concentra, într-o primă etapă, pe 

restabilirea echilibrelor macro-economice, simultan cu combaterea efectelor 

pandemiei de coronavirus și aplicarea Planului Național de  Redresare 

și Reziliență, care are o finanțare de 30 miliarde de euro din fonduri europene.  

Abia, ulterior, Guvernul va elabora un nou calendar de adoptare a monedei euro.  

”În perspectiva aderării la zona euro, România va trebui, în primă fază, să își 

restabilească echilibrele interne și externe și să îndeplinească o serie de condiții de 

robustețe macroeconomică, în paralel cu combaterea efectelor negative generate de 

pandemia Covid-19, atât în plan economic, cât și social. Pe termen scurt/mediu, 

accentul trebuie pus pe implementarea eficientă a Planului Național de Redresare și 

Reziliență, în așa fel încât reformele și investițiile generate de atragerea fondurilor 

europene să contribuie la îmbunătățirea calității vieții oamenilor și Ia o dezvoltare 

sustenabilă. În contextul celor menționate, ulterior va fi oportun să se stabileasca 

un calendar privind aderarea la zona euro”, indică documentul oficial. 

(Sursa: profit.ro) 

 

 Optimizare a comunicării cu publicul la AFIR: timpul de răspuns la 

solicitări a fost redus la jumătate 

Directorul general al Agenției pentru Finanțarea Investițiilor Rurale (AFIR), Mihai 

MORARU, a inițiat în data de 13 ianuarie o modalitate nouă de răspuns la 

solicitările adresate AFIR, prin care se stabilesc termene clare de răspuns în ceea 

ce privește corespondența cu publicul și cu beneficiarii. Decizia Directorului 

general are în vedere reducerea la maxim a termenelor de răspuns aplicabile 

procesului de comunicare publică instituțională și activității de relații cu publicul 

la nivelul AFIR. 
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„„Sunt conștient de faptul că așteptările solicitanților, beneficiarilor PNDR și 

partenerilor noștri în relația instituțională cu AFIR sunt, în mod justificat, foarte 

mari.  

În întâmpinarea acestor așteptări, la începutul anului 2021, am gândit și am 

aplicat o nouă abordare în relația cu publicul, în sprijinul tuturor celor care 

solicită informații de la AFIR, astfel încât să putem formula, în cel mai scurt timp 

posibil, răspunsuri la toate petițiile pe care le primim. 

Termenele AFIR asumate începând din acest an: 3, 10 sau 25 de zile, în funcție de 

complexitatea și tipologia solicitărilor.  

Vom depune toate eforturile necesare pentru a respecta termenele pe care ni le-am 

asumat, reconfirmând astfel preocuparea pe care o avem pentru o comunicare 

instituțională eficientă. 

Îmi doresc ca demersul nostru să răspundă nevoilor de comunicare ale 

solicitanților, beneficiarilor PNDR și partenerilor noștri.” a declarat Mihai 

MORARU, Directorul general AFIR. 

Demersul are la bază o analiză a activității de Registratură, de relații cu publicul și 

de comunicare instituțională a AFIR în anul 2020, precum și obiectivele propuse în 

ceea ce privește transparența și rapiditatea comunicării cu publicul. Pentru 

cuantificarea rezultatelor optimizării termenelor de răspuns s-a analizat 

corespondența transmisă AFIR, rezultatul fiind o medie aritmetică de aproximativ 

8 zile termen de răspuns la petițiile transmise în anul 2020.  

În decursul perioadei analizate, respectiv ianuarie 2020 – 13 ianuarie 2021, există 

și extreme ale termenelor, respectiv de 31, 29 sau 20 de zile. Acestea sunt însă 

cazuri cu incidență scăzută, fiind sub 1%. 

În acest an, în urma măsurilor de reducere a termenelor și, implicit de optimizare a 

fluxurilor de corespondență, procesul de comunicare externă prin corespondență a 

înregistrat îmbunătățiri semnificative. Astfel, începând cu data de 14 ianuarie 

2021 și până în prezent, termenul mediu de răspuns a ajuns la 3,9 zile.  

Optimizarea corespondenței AFIR a presupus clasificarea petițiilor și solicitărilor 

în mai multe categorii de termene de răspuns raportate la complexitatea acestora.  
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Astfel, au fost stabilite trei categorii, pornind de la petiții cu subiect simplu sau 

conținut frecvent (termenul maxim de expediere a răspunsului este de 3 zile 

lucrătoare de la primirea solicitării), la petiții cu caracter specific sau tehnic 

(termen maxim de 10 zile lucrătoare ) și până la solicitările complexe sau care 

necesită verificări documentare sau vizite pe teren (răspunsul se transmite în 

maxim 25 de zile calendaristice, acest termen poate fi prelungit în baza unei 

justificări temeinice la maximum 30 de zile).  

AFIR își propune monitorizarea trimestrială strictă a termenelor acordate 

documentelor și evidențierea situației exacte a progreselor realizate, astfel încât să 

se poată ajunge la un timp de răspuns cât mai scurt, în interesul solicitanților și 

beneficiarilor de fonduri europene. 

(Sursa: afir.ro) 

 

 INS: Numărul locurilor de muncă vacante, în scădere cu peste 11 mii în 

ultimul trimestru din 2020, față de perioada similară a anului anterior. Cele 

mai multe locuri de muncă vacante au fost în industria prelucrătoare și în 

sectorul bugetar. 

Potrivit datelor publicate de Institutul de Statistică, numărul locurilor de muncă 

vacante, în trimestrul IV din anul trecut, a fost de 35.600, în scădere cu 3.800 mii 

faţă de trimestrul anterior. Comparativ cu acelaşi trimestru al anului 2019 numărul 

locurilor de muncă vacante a scăzut cu 11.500. 

Cele mai multe locuri de muncă vacante au fost în industria prelucrătoare (7.500), 

care a concentrat circa o cincime din numărul total al locurilor de muncă vacante. 

Sectorul bugetar a însumat puţin sub o treime din numărul total al locurilor de 

muncă vacante. Astfel, 5.300 de locuri vacante s-au regăsit în sănătate şi asistenţă 

socială, 5.100 de locuri vacante în administraţia publică, iar 900 de locuri vacante 

în învăţământ.  
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Cele mai puţine locuri de muncă vacante s-au regăsit în hoteluri şi restaurante 

(doar 30 de locuri vacante), tranzacţii imobiliare (100 de locuri vacante), respectiv 

producţia şi furnizarea de energie electrică şi termică, gaze, apă caldă şi aer 

condiţionat şi industria extractivă (200 de locuri vacante pentru fiecare în parte).  

În trimestrul IV 2020, cea mai mare cerere de forţă de muncă salariată exprimată 

de angajatori din punct de vedere al numărului locurilor de muncă vacante a fost 

pentru ocupaţiile de specialişti în diverse domenii de activitate (9.300 de locuri 

vacante), lucrători în domeniul serviciilor (5.900 de locuri vacante), ocupaţii 

elementare (4.800 de locuri vacante), respectiv muncitori calificaţi şi asimilaţi – 

grupa majoră 7 (4.200 de locuri vacante).  

 

(Sursă: comunicat INS) 

 

 Ministrul de Externe - vineri, la Chişinău; România livrează un ajutor 

umanitar Republicii Moldova 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, va efectua vineri o vizită la 

Chişinău, cu ocazia acordării de către România a unui ajutor umanitar cu titlu 

gratuit pentru Republica Moldova, constând în echipamente medicale şi de 

protecţie pentru combaterea pandemiei de COVID-19. 

 

Potrivit unui comunicat transmis AGERPRES de MAE, acest nou ajutor se înscrie 

în linia acţiunii "constante" a României în beneficiul direct al cetăţenilor Republicii 

Moldova, în contextul pandemiei de COVID-19. 

 

Ministrul Aurescu va avea întrevederi cu preşedintele Republicii Moldova, Maia 

Sandu, şi cu prim-ministrul interimar Aureliu Ciocoi, ministru al Afacerilor 

externe şi integrării europene, şi va participa la evenimentul public de livrare a 

sprijinului umanitar acordat de România. 

 

"Vizita reprezintă o ocazie de a reconfirma relaţia specială dintre cele două state, 

precum şi de a asigura cetăţenii Republicii Moldova că România rămâne un 

partener solid, care îşi menţine şi onorează în mod constant angajamentele 

asumate.  

https://insse.ro/cms/sites/default/files/com_presa/com_pdf/lmvac_trim4r20.pdf
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Printre temele de discuţii aflate pe agenda întrevederilor se numără stadiul relaţiei 

bilaterale, proiectele strategice bilaterale de interconectare, precum şi continuarea 

parcursului european al Republicii Moldova şi a procesului de reforme", precizează 

MAE. 

 

Pe 12 februarie, Comitetul Naţional pentru Situaţii de Urgenţă a adoptat Hotărârea 

privind acordarea de asistenţă internaţională cu titlu gratuit pentru Republica 

Moldova, suplimentarea stocurilor de urgenţă cu produse, materiale şi echipamente 

sanitare necesare în procesul de vaccinare şi modificarea listei 

ţărilor/zonelor/teritoriilor cu risc epidemiologic ridicat. Conform acesteia, România 

va furniza Republicii Moldova, cu titlu gratuit, 1,5 milioane de măşti chirurgicale, 

100.000 de măşti de protecţie de tip FFP3, 100.000 de combinezoane complete şi 

100.000 de mănuşi de unică folosinţă, în valoare de 11.188.600 lei.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Procedura de infringement impotriva Romaniei, demarata de UE pentru 

legislatia privind emisiile industriale 

O scrisoare de punere in intarziere prin care ii cere Romaniei sa isi aduca legislatia 

nationala in linie cu Directiva UE privind emisiile industriale, a fost trimisa joi, 18 

februarie, de Comisia Europeana. 

 

Aceasta scrisoare de punere in intarziere reprezinta, de fapt, deschiderea formala a 

procedurii de infringement. 

 

Activitatile industriale au un impact semnificativ asupra mediului. Directiva 

2010/75/UE privind emisiile industriale are drept obiectiv prevenirea si reducerea 

emisiilor industriale daunatoare in UE, promovand in acelasi timp utilizarea 

tehnicilor care reduc emisiile poluante si sunt eficiente in ceea ce priveste energia 

si resursele. 

 

Comisia Europeana indeamna Romania si Irlanda sa comunice masurile de 

transpunere a normelor UE de combatere a fraudelor vizand bugetul Uniunii 

 

https://ziare.com/europa/comisia-europeana/comisia-europeana-indeamna-romania-si-irlanda-sa-comunice-masurile-de-transpunere-a-normelor-ue-1647957
https://ziare.com/europa/comisia-europeana/comisia-europeana-indeamna-romania-si-irlanda-sa-comunice-masurile-de-transpunere-a-normelor-ue-1647957
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"Sistemul juridic din Romania nu garanteaza implementarea unor obiective cheie 

din Directiva, in special acela ca instalatiile pot sa functioneze numai daca au 

autorizatie. 

 

Pe de o parte, in forma actuala, sistemul legal din Romania prevede penalitati 

foarte mici si inadecvate, care nu asigura eficienta, proportionalitatea si 

descurajarea ceruta de Directiva. 

 

Pe de alta parte, autoritatile romane nu reusesc sa implementeze actuala legislatie 

intr-o maniera coerenta la nivel administrativ (de exemplu prin suspendarea 

functionarii instalatiilor fara autorizatie), in timp ce justitia din Romania nu 

reuseste sa puna in aplicare sanctiunile", subliniaza Comisia Europeana. 

 

In consecinta, Executivul comunitar a decis sa trimita Romaniei o scrisoare de 

punere in intarziere. Romania are acum la dispozitie doua luni pentru a remedia 

deficientele identificate de Comisie. In caz contrar, Comisia ar putea decide sa le 

trimita un aviz motivat. 

 

In luna decembrie 2020, Comisia Europeana a decis sa trimita scrisori de punere in 

intarziere catre Romania, Bulgaria si Cehia pentru respectarea normelor UE 

privind stocurile de titei si de produse petroliere, arata un comunicat de presa al 

institutiei. 

 

CE a observat ca aceste trei state membre nu si-au indeplinit in mod repetat, unele 

din ianuarie 2013, obligatia de a mentine stocuri de urgenta minime de titei. Prin 

urmare, Comisia Europeana a concluzionat ca nivelul mic al stocurilor observat nu 

se datoreaza unor circumstante exceptionale, ci reprezinta mai degraba o 

nerespectare structurala a directivei. Statele membre in cauza au de acum la 

dispozitie doua luni pentru a raspunde argumentelor expuse de Comisie. In caz 

contrar, Comisia poate decide sa trimita un aviz motivat. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/europa/comisia-europeana/comisia-europeana-proceduri-de-infringement-pentru-romania-in-domeniul-energiei-si-climei-1647961
https://ziare.com/europa/comisia-europeana/comisia-europeana-proceduri-de-infringement-pentru-romania-in-domeniul-energiei-si-climei-1647961
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 CE solicită din nou României să aplice corect Directiva UE de combatere a 

spălării banilor 

România a fost amendată în 2020 cu 3 milioane de euro pentru nerespectarea 

Directivei privind combaterea spălării banilor 

Comisia Europeană a trimis, joi, României, Germaniei şi Portugaliei scrisori de 

punere în întârziere pentru că nu au transpus în mod corect cea de-a IV-a Directivă 

privind spălarea banilor, potrivit unui comunicat de presă. 

Executivul comunitar subliniază că termenul limită pentru transpunerea în 

legislaţia naţională a directivei AMLD4 a fost 27 iunie 2017. După o evaluare a 

măsurilor de transpunere adoptate de cele trei state membre, Comisia a ajuns la 

concluzia că mai multe prevederi ale Directivei nu au fost transpuse în mod corect 

în legislaţia naţională, transmite Agerpres. 

Comisia spune că normele privind combaterea spălării banilor sunt cruciale în 

lupta împotriva acestui fenomen şi a finanţării terorismului. "Recentele scandaluri 

de spălare a banilor au evidenţiat necesitatea unor norme mai stricte la nivelul UE. 

Lacunele legislative dintr-un singur stat membru afectează întreaga UE. Din acest 

motiv, normele UE ar trebui să fie puse în aplicare şi supravegheate în mod 

eficient, pentru a combate criminalitatea şi a asigura protecţia sistemului 

financiar". 

Comisia a decis astăzi că statele membre menţionate trebuie să îmbunătăţească 

unele aspecte fundamentele ale cadrului legal privind combaterea spălării banilor, 

precum schimbul adecvat de informaţii între unităţile de informaţii financiare, 

cerinţe referitoare la proceduri de due diligence şi cooperare adecvată între 

unităţile de informaţii financiare precum şi transparenţa cu privire la registrele de 

beneficiari, subliniază Executivul comunitar. 

Germania, Portugalia şi România au la dispoziţie două luni pentru a veni cu un 

răspuns satisfăcător la argumentele ridicate de Comisie. În caz contrar, Comisia 

poate decide să trimită un aviz motivat. 

România a fost amendată în 2020 cu 3 milioane de euro pentru nerespectarea 

Directivei privind combaterea spălării banilor 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/ce-solicita-din-nou-romaniei-sa-aplice-corect-directiva-ue-de-combatere-a-spalarii-banilor-1454282#highlight-1454282-1
https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/ce-solicita-din-nou-romaniei-sa-aplice-corect-directiva-ue-de-combatere-a-spalarii-banilor-1454282#highlight-1454282-1
https://www.agerpres.ro/economic-intern/2021/02/18/ue-cere-romaniei-sa-transpuna-in-mod-corect-cea-de-a-iv-a-directiva-privind-spalarea-banilor--663832
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România a fost amendată, în luna iulie a anului trecut, de Curtea de Justiție a 

Uniunii Europene (CJUE) cu 3 milioane de euro pentru că nu a transpus corect 

directiva UE privind combaterea spălării banilor și finanțării terorismului. 

Ministerul Justiției a transmis că Directiva trebuia transpusă în legislația națională 

până la data de 26 iunie 2017. 

"La data de 31.05.2018, proiectul de Lege pentru prevenirea şi combaterea spălării 

banilor și finanţării terorismului, precum și pentru modificarea și completarea unor 

acte normative a fost aprobat de Guvern și a fost înaintat către Parlamentul 

României pentru dezbatere în procedură de urgență. Proiectul de lege a fost 

adoptat, cu amendamente, de Senat, la data de 24.09.2018 și de către Camera 

Deputaților la data de 24.10.2018, iar după reexaminare, a fost adoptată de către 

Senat în data de 18.03.2019 și de către Camera Deputaților în data de 26.06.2019. 

Legea a fost promulgată de către Președintele României, devenind Legea nr. 

129/2019", arată Ministerul. 

Directiva UE era făcută să aducă mai multă lumină în tranzacțiile financiare în 

privința beneficiarilor reali ai acțiunilor. Tot ea interzicea existența acțiunilor la 

purtător. La vremea respectivă, s-a făcut legătura între directivă și modul în care 

era deținută Tel Drum, prin acțiuni la purtător. Dar nu a fost doar asta. Directiva 

presupunea înființarea Registrului Beneficiarilor Reali, adică al celor care dețin 

firme, fonduri, fundații. Și nici asta nu e problema, că și acum unele date pot fi 

aflate, și în actualul sistem. În directivă este prevăzut ca aceste registre naționale să 

fie interconectate: se poate face o urmărire mai bună a intereselor, a fluxurilor 

financiare. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Romania trimite in Republica Moldova un nou ajutor umanitar: 

combinezoane, masti si manusi in valoare de peste 11 milioane de lei 

Romania acorda Republicii Moldova un nou ajutor umanitar constand in in 

echipamente medicale si de protectie pentru combaterea pandemiei de COVID-19. 

Cu aceasta ocazie, la Chisinau va merge si ministrul Afacerilor Externe, Bogdan 

Aurescu, care are programata si o intalnire cu Maia Sandu. 

https://www.digi24.ro/stiri/externe/ue/romania-amendata-de-ue-pentru-intarzierea-legilor-referitoare-la-spalarea-banilor-1339096
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/precizarile-mj-dupa-ce-romania-a-fost-amendata-cu-3-milioane-euro-pentru-ca-nu-a-aplicat-directiva-privind-combaterea-spalarii-banilor-1339520
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/fiul-lui-liviu-dragnea-a-trecut-ferma-de-porci-din-teleorman-pe-actiuni-anonime-758444
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/fiul-lui-liviu-dragnea-a-trecut-ferma-de-porci-din-teleorman-pe-actiuni-anonime-758444
https://www.digi24.ro/stiri/actualitate/justitie/romania-furata-cine-sunt-oamenii-din-spatele-tel-drum-si-rolul-lui-liviu-dragnea-880554
https://ziare.com/bogdan-aurescu/
https://ziare.com/bogdan-aurescu/
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"Acest nou ajutor se inscrie in linia actiunii constante a Romaniei in beneficiul 

direct al cetatenilor Republicii Moldova in contextul pandemiei de COVID-19 si 

este acordat in implementarea pachetului de sprijin din partea Romaniei, prezentat 

public de Presedintele Romaniei, domnul Klaus Iohannis, cu ocazia vizitei oficiale 

efectuate la Chisinau, la 29 decembrie 2020", a transmis Ministerul deExterne, 

printr-un comunicat de presa. 

 

Potrivit documentului, programul ministrului va include intrevederi cu presedintele 

Republicii Moldova, Maia Sandu, cu prim-ministrul interimar si ministrul 

afacerilor externe si integrarii europene, Aureliu Ciocoi, precum si participarea la 

evenimentul public de livrare a sprijinului umanitar acordat de Romania. 

 

"Totodata, vizita reprezinta o ocazie de a reconfirma relatia speciala dintre cele 

doua state, precum si de a asigura cetatenii Republicii Moldova ca Romania 

ramane un partener solid, care isi mentine si onoreaza in mod constant 

angajamentele asumate. Printre temele de discutii aflate pe agenda intrevederilor se 

numara stadiul relatiei bilaterale, proiectele strategice bilaterale de interconectare, 

precum si continuarea parcursului european al Republicii Moldova si a procesului 

de reforme", a mai transmis MAE. 

 

Comitetul National pentru Situatii de Urgenta (CNSU) a adoptat, la 12 februarie 

2021, Hotararea nr. 10 privind acordarea de asistenta internationala cu titlu gratuit 

pentru Republica Moldova, suplimentarea stocurilor de urgenta cu produse, 

materiale si echipamente sanitare necesare in procesul de vaccinare si modificarea 

listei tarilor/zonelor/teritoriilor cu risc epidemiologic ridicat, aprobata prin HCNSU 

nr. 9 din 11.02.2021. 

 

Potrivit acesteia Romania va furniza Republicii Moldova cu titlu gratuit 1,5 

milioane de masti chirurgicale, 100.000 de masti de protectie de tip FFP3, 100.000 

de combinezoane complete si 100.000 de manusi de unica folosinta, in valoare de 

11.188.600 lei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
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 Vizita discretă a lui Peter Szijjarto la București. Dincolo de poze, rămâne 

deschisă problema investițiilor Budapestei în Transilvania / Scurt istoric al 

unui subiect care provoacă iritare în România 

Ministrul Afacerilor Externe și Comerțului din Ungaria, Peter Szijjarto, s-a aflat joi 

la București, într-o vizită ferită de ochii presei române. Un tur susținut pe la 

ministerele de Externe, Transporturi, Economiei și Energiei, și o întâlnire cu liderii 

UDMR din Guvern, urmate de poze pe Facebook ale oficialului de la Budapesta și 

un interviu acordat presei maghiare în care a făcut referire la „problemele sensibile 

legate de drepturile minorităților naționale” și aprecierea faptului că UDMR face 

parte din Guvern. 

Din partea română, o postare pe Facebook a ministrului Energiei, Virgil Popescu, 

și un comunicat al MAE. 

„În mod specific, am discutat despre gazul din Marea Neagră, despre conducta 

BRUA și perspectiva Ungariei cu privire la acest proiect important, având în 

vedere că vrem să găsim soluții viabile pentru diversificarea surselor de alimentare 

și transport, pentru a întări securitatea energetică. Am căzut de acord să 

intensificăm dialogul pentru a colabora în ceea ce privește discuțiile ce se vor purta 

la nivelul Uniunii Europene în vederea îndeplinirii obiectivelor cu privire la 

trecerea către o energie curată, folosind un mix energetic diversificat neutru din 

punct de vedere tehnologic”, a scris pe Facebook ministrul Energiei, Virgil 

Popescu. 

Ministerul de Externe de la București a transmis un comunicat despre 

impulsionarea relațiilor româno-ungare. 

Un punct pe agenda discuțiilor a fost si cel referitor la programul de investiții al 

Ungariei în Ardeal, subiect nevralgic în cazul căruia cei doi oficiali conveniseră 

anul trecut semnarea unui acord între cele două țări. Joi, la aproape un an de atunci, 

Bogdan Aurescu i-a „reamintit” omologului său despre „angajamentul comun”. 
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„În ceea ce privește „Programul de Dezvoltare Economică a Ardealului”, ministrul 

Bogdan Aurescu a reamintit angajamentul comun, din mai 2020, pentru negocierea 

unui acord internațional care să stabilească parametrii în baza cărora acest program 

finanțat de la bugetul statului ungar și alte programe similare să poată fi 

implementate pe teritoriul României”, se arată în comunicatul de presă al MAE. 

Scurt istoric al unui program care irită Bucureștiul 

"Planul Kos Karoly", convenit în 2016 și pus în practică începând cu anul următor 

este o consecință a Strategiei Națiunii asumată de Viktor Orban în urmă cu aproape 

zece ani și are ca scop reunificarea națională a maghiarilor din bazinul Carpatic, 

din punct de vedere identitar, nu geografic. Iar pentru asta a pus la bătaie miliarde 

de euro, o parte substanțială ajungând la comunitatea maghiară din Transilvania. 

 

Ministrul de Externe, Bogdan Aurescu, a reclamat, în mod repetat, că investițiile 

masive ale Guvernului Ungariei în Transilvania nu au acordul României. 

 

Cum s-a derulat acest program? Liderul UDMR Kelemen Hunor declara într-un 

interviu pentru presa maghiară că liderii de la București, Liviu Dragnea și Călin 

Popescu Tăriceanu, nu au cerut un acord scris pentru asta. 

 

"În 2017 am vorbit cu Teodor Meleșcanu despre această problemă (programul 

economic – n.r.). Am discutat condițiile. Ne-am uitat în ochii celuilalt. Și astfel am 

stabilit programul. Am înțeles că dl ministru vrea să facem o înțelegere în scris. 

Vom face. Pe teritoriul României, fără acest acord nu putem", a spus Szijjarto. 

Ce vrea Bucureștiul? "Am transmis colegului meu care sunt parametrii minimi, de 

bază, pe care acest program ar trebui să îi respecte, care sunt premisele esenţiale 

pentru discuţii cu privire la acest subiect. Am propus să discutăm despre încheierea 

unui acord cu privire la acest program care să aibă în vedere gestionarea de o 

manieră transparentă şi nediscriminatorie a acestor elemente ale programului, nu 

pe criterii etnice, nu cu încălcarea legislaţiei europene sau româneşti privind 

concurenţa pe piaţă", a spus Bogdan Aurescu, în urmă cu un an, la finalul vizitei 

din mai la București a lui Szijjarto. 
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Ce probleme sunt cu investițiile Guvernului Ungariei în Transilvania 

 

Guvernul Ungariei finanțează proiecte ale comunității maghiare din România prin 

intermediul Fundației Pro Economica, înființată de persoane apropiate UDMR. 

Programul este însă neconform în raport atât la Tratatul de bază dintre România şi 

Ungaria, cât și cu Raportul privind tratamentul preferenţial al minorităţilor 

naţionale de către statul înrudit al Comisiei de la Veneția. 

Primul prevede o limitare a intervenției unui stat în cazul minorităților înrudite 

doar la domeniile educație și cultură. De asemenea, raportul Comisiei de la Veneția 

vorbește tot despre aceleași două domenii. 

 

Mai mult, același document subliniază faptul că în condițiile în care legi a căror 

aplicare privește minoritățile înrudite din alt stat în domenii care nu sunt prevăzute 

de tratate internaționale sau cutume care prezumă acordul statului respectiv, acesta 

trebuie cerut înainte de aplicarea oricărei măsuri. Or, Ungaria nu l-a cerut. 

 

În plus, derularea programului Guvernului Ungariei printr-o asociație 

neguvernamentală din alt stat nu este în conformitate cu criteriile enunțate de 

Comisia de la Veneția. 

 

În privința criteriilor etnice, invocate de partea română, chiar dacă Fundația Pro 

Economica susține că derulează proiecte la nivel național, derularea acestora a fost 

doar în județele Harghita, Covasna și Mureș, în zone în care procentul etnicilor 

maghiari este de peste 70%. 

 

Cu toate acestea, autoritățile de la București au evitat să califice tranșant drept 

ilegal programul derulat de Guvernul Ungariei în Transilvania, preferând să invoce 

lipsa acordului României. Acesta probabil și în lipsa unor investiții ale 

Bucureștiului în dezvoltarea economică a celor trei județe, din care Harghita și 

Covasna în topul celor mai sărace din țară. De asemenea, sume consistente au 

ajuns, prin TVA, în bugetul național. 
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Momentul semnării unui acord în privința programului economic al Budapestei nu 

a fost avansat în conferința de presă comună a celor doi ministri de externe, din 

luna mai 2020, de la București. 

Programul de investiții al Undariei în Ardeal continuă și fără acord semnat 

La începutul lui decembrie 2020, ministrul Comerţului şi Afacerilor Externe al 

Ungariei, Peter Szijjarto, a declarat, la Târgu Mureş, că Ungaria va continua 

programul de dezvoltare economică din Ardeal, care este sincronizat cu legislaţia 

României şi cu cea internaţională, şi a alocat deja un buget de 6,5 miliarde forinţi. 

"Au fost realizate 53 de investiţii agricole majore, în valoare totală de 47 de 

miliarde de forinţi (circa 112 milioane de euro n.r.), făcând posibil în judeţele 

Covasna, Harghita şi Mureş, pentru fermierii de aici să îşi valorifice produsele aici 

şi, ulterior, după prelucrare, să ajungă pe pieţele externe. La această dezvoltare de 

peste 40 de miliarde, Guvernul Ungariei a oferit un sprijin de 20 de miliarde de 

forinţi (circa 56 de milioane de euro n.r.). Şi întrucât a avut succes, am decis să 

continuăm şi am deschis un buget nou de 6,5 miliarde forinţi (în jur de 18 milioane 

de euro n.r.) pentru investiţii în agricultură şi în industria alimentară. Dacă mă uit 

la cei 5 ani care au trecut, de când am avut acest program de dezvoltare economică 

în Ardeal, atunci pot să vă spun că 6.045 de proiecte au fost sprijinite financiar şi 

aceste 6.045 de proiecte au adus o investiţie de 135 de miliarde de forinţi ca 

investiţie", a declarat Peter Szijjarto, într-o conferinţă de presă. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 NATO va creşte efectivele misiunii în Irak de la 500 la 4 mii de membri. 

Anunțul a fost făcut de Jens Stoltenberg, după reuniunea miniștrilor Apărării 

statelor membre. 

Miercuri s-a încheiat a doua zi de întâlniri prin video-conferință în care 

principalele discuții s-au concentrat pe misiunile din Afganistan și Irak.  

În ceea ce privește Irakul, miniștrii au fost de acord să extindă sfera misiunii 

NATO, ca urmare a cererii Irakului, pentru a sprijini forțele irakiene în lupta 

împotriva terorismului și pentru a se asigura că ISIS nu se întoarce:  
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“Astăzi, am decis să extindem misiunea de instruire a NATO în Irak, de la 500 la 

aproximativ 4.000 de persoane”, a afirmat Jens Stoltenberg. 

Referitor la Afganistan, miniștrii și-au reiterat angajamentul față de misiunea de 

sprijin condusă de NATO, dar nu s-a luat nicio decizie clară privind misiunea 

desfășurată în teritoriu. Stoltenberg a declarat : “În această etapă, nu am luat nicio 

decizie finală cu privire la viitorul prezenței noastre, dar, pe măsură ce se apropie 

termenul limită de 1 mai, aliații NATO vor continua să se consulte și să se 

coordoneze”. 

SUA ar urma să-și retragă militarii din Afganistan până la 1 mai, dar luna trecută 

Pentagonul a declarat că acest lucru va fi condiționat de angajamentele de pace ale 

talibanilor. Secretarul general NATO, Jens Stoltenberg, a avertizat anterior că 

părăsirea Afganistanului prea devreme sau într-un mod necoordonat ar putea avea 

consecințe pentru cea mai mare organizație militară din lume. 

(Sursa: biziday.ro) 

 

https://www.biziday.ro/membrii-nato-se-reunesc-in-prima-intalnire-on-line-de-la-preluarea-administratiei-in-sua-de-catre-joe-biden-la-nivel-de-ministri-ai-apararii-pe-agenda-reuniunii-abordarea-provocarilor-venite-dins/
https://www.biziday.ro/membrii-nato-se-reunesc-in-prima-intalnire-on-line-de-la-preluarea-administratiei-in-sua-de-catre-joe-biden-la-nivel-de-ministri-ai-apararii-pe-agenda-reuniunii-abordarea-provocarilor-venite-dins/
https://www.biziday.ro/membrii-nato-se-reunesc-in-prima-intalnire-on-line-de-la-preluarea-administratiei-in-sua-de-catre-joe-biden-la-nivel-de-ministri-ai-apararii-pe-agenda-reuniunii-abordarea-provocarilor-venite-dins/

